

市區更新文物保育及地區活化資助計劃

邀請第六期資助申請

作為 2011 年 2 月發展局公布的《市區重建策略》其中一個重要部份，「市區更新信託基金」的一項重點工作就是資助市區更新範圍內的文物保育及地區活化項目。市區更新基金作為信託基金的受託管理人，負責執行「市區更新文物保育及地區活化資助計劃」(本資助計劃)，以提供財務資助，支持由社區人士提出的市區更新保育及活化計劃。

本資助計劃於 2021 年 12 月 22 日開始接受第六期資助申請，截止日期為 2022 年 4 月 29 日。基金接受不同界別的機構或團體，包括非政府機構、教育及學術團體、專業組織、社會企業、個人，以及商業機構的非牟利企業社會責任計劃的申請。其他團體的申請將按個別情況考慮。

本資助計劃目的是為了促進在市區更新範圍內進行文物保育及地區活化，以改善區內居民的生活質素；提供財政資助，支持由非政府機構及其他持分者推行市區更新文物保育及地區活化項目；以及鼓勵社區人士參與區內市區更新文物保育和地區活化。

第六期資助計劃的主題是「共創社區空間與社會及文化可持續發展：新舊共融；人地相連；優美氛圍」，相關的申請將會得到特別考慮，而基金亦歡迎非主題的申請。

為了加深各團體對本資助計劃的目標和申請程序的認識，基金秘書處將舉辦簡介會，當中更會邀請獲第四、五期資助機構分享其受資助計劃。

簡介會

日期: 2022年1月14日(星期五)

時間: 下午2時45分 (2時30分開始登記)

地點: 香港皇后大道中 99 號中環中心地下 H6 CONET 多用途活動室 (A,C,D 房)

有關本資助計劃的《申請指引》及《遞交申請表須注意事項及申請表格》可於市區更新基金網頁下載：<http://www.urfund.org.hk>

完

2021 年 12 月 22 日 (星期三)

香港時間 15 時 00 分

Invitation for the Sixth Round Applications for the Urban Renewal Heritage Preservation and District Revitalisation Funding Scheme

As part of the new Urban Renewal Strategy promulgated by the Development Bureau in February 2011, one of the main objects of the Urban Renewal Trust Fund is to support heritage preservation and district revitalisation initiatives in the urban renewal context. As the trustee of the Trust Fund, the Urban Renewal Fund (URF) operates the Urban Renewal Heritage Preservation and District Revitalisation Funding Scheme (the Funding Scheme) to provide financial support to urban renewal preservation and revitalisation projects proposed by the community.

Invitation for the Sixth Round applications for the Funding Scheme has commenced on 22 December 2021. The closing date is 29 April 2022. Eligible organisations include non-governmental organisations, educational institutes and professional bodies, social enterprises, individuals and other entities if the project is formed as part of their corporate social responsibility or is carried out in partnership led by not-for-profit organisations. Other organisations will also be considered on a case-by-case basis.

The objectives of the Funding Scheme is to promote heritage preservation and district revitalisation in urban renewal context to improve quality of life of residents; to provide financial support to urban renewal heritage preservation and district revitalisation initiatives from NGOs and other stakeholders; as well as to encourage community participation in urban renewal heritage preservation and district revitalisation at the local level.

The Theme of the Sixth Round is “Co-Creating Community Space and Socio-Cultural Sustainability: New-Old Fusion; People-Place Connection; Artistic Ambience”. Applications for thematic projects will receive particular consideration while those for non-thematic projects are also welcome.

The briefing session will be organised for interested parties, to enhance their understanding on the objectives and scope of the Funding Scheme. **Also, successful applicants of the Fourth and Fifth Round will share on their projects.**

Briefing Session 1

Date: 14 January 2022 (Friday)

Time: 2:45p.m. (Registration starts at 2:30p.m.)

Venue: Multi-Function Rooms (A,C,D), H6 CONET, G/F, The Center, 99 Queen’s Road Central, Hong Kong

The Funding Scheme Application Guidelines, the Notes for Submission and Application Form are available at: <http://www.urfund.org.hk>

Ends/ Monday, December 22, 2021

Issued at HKT 15: 00